



World Food Programme

Programme Alimentaire Mondial

Programa Mundial de Alimentos

برنامج الأغذية العالمي

ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၂၂) ရက်

စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု အခြေအနေအပေါ် ပို၍အတွင်းကျကျ သိမြင်နားလည်ရန် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနက အကူအညီပေး

ရန်ကုန် - ရခိုင်ပြည်နယ်သာမက နိုင်ငံတဝှမ်းလုံးရှိ စားနပ်ရိက္ခာမဖူလုံမှု ကျယ်ပြန့်မှုပမာဏနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ သဘောပေါက်သိမြင်မှု ပိုကောင်းလာစေရေးအတွက် စစ်တွေမြို့တွင် အသစ်ဖွင့်လှစ်လိုက်သော စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနက အထောက်အကူ ပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတွင်းရှိ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး အဖွဲ့အစည်း ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းသုံးသပ်ခြင်းအား လေ့လာနိုင်ရန်လည်းကောင်း၊ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု တိုက်ဖျက်ရေး အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှုများအား ပံ့ပိုးနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ ထောက်ပံ့ကူညီမှုဖြင့် အရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနများကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

“ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုနှင့် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှု တိုက်ဖျက်ရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာမဖူလုံမှု လျော့ချရေးနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်တွေချမှတ်ရာမှာ ခိုင်လုံပြီး အထောက်အထားပြည့်စုံတဲ့ သတင်း အချက်အလက်တွေက အလွန်အရေးပါပါတယ်။” ဟု ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Dom Scalpelli က ပြောကြားပါသည်။ “နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာစားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနဲ့ စပ်လျဉ်းတဲ့ နိုင်ငံစွမ်းဆောင်ရည်ကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနနဲ့အတူ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချရေး မူဘောင်အောက်က နီးနီးကပ်ကပ် လက်တွဲ ဆောင်ရွက်ရတဲ့အတွက် ကျေနပ်ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ အတိုင်းအထက်အလွန် ဦးဆောင်မှုပြုနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။”

စစ်တွေမြို့တွင် ယခုအသစ်ဖွင့်လှစ်လိုက်သော အရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနမှာ မြန်မာနိုင်ငံတဝှမ်းလုံးရှိ ဌာနစုစုပေါင်း (၉) ခု အနက်မှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး နေပြည်တော်ရှိ ဗဟိုသတင်းဌာနနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းတို့အနက်မှ အခြား ဌာန (၇) ခု မှာ ချင်း၊ ကချင်၊ မကွေး၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့၌ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် ဝန်ကြီးဌာနနှင့်အတူ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ တည်ထောင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဝတ်မှတ်ခေါင်းပါးမှုနှင့် စားနပ်ရိက္ခာမလုံမှု ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ပွားမှု ပုံစံအနေအထားကို သုတေသနပြု လေ့လာနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်အစိုးရကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက်သာမက စစ်တမ်းကောက်ခံမှုပုံစံ၊ သတင်းအချက်အလက် ကောက်ခံဆန်းစစ်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသော အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် အရင်းအမြစ် ဗဟိုဌာနများကို အသုံးပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကွန်ပျူတာများ၊ လေ့လာသုံးသပ်ရေးဆော့ဖ်ဝဲများ၊ GPS များနှင့် အခြားသင်ကြားရေး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်က ပံ့ပိုးပေးခဲ့ပါသည်။

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုနှင့် စားနပ်ရိက္ခာမလုံမှုရုံပုံငွေ (LIFT) က ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အစီအစဉ်တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ထောက်ခံသောအားဖြင့် အရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနများဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ရံပုံငွေထည့်ဝင်ပေးခဲ့ပါသည်။

ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ပထမဆုံးသော စားနပ်ရိက္ခာ မလုံရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ညွှန်းဆိုပြမြေပုံစာအုပ်ကို ပြုစုထုတ်ဝေနိုင်ရန် ယခုအခါ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါမြေပုံစာအုပ်က နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပျောက်ရေး နည်းဗျူဟာများ ရေးဆွဲနိုင်ရန် လည်းကောင်း၊ အခြားဆောင်ရွက်သူများအနေဖြင့်လည်း ထိခိုက်နစ်နာလွယ်ပြီး စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်လျက်ရှိသော ပြည်သူများအတွက် အကူအညီပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ ဖော်ဆောင်ရာတွင်လည်း အထောက်အကူပြု ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ပထမဆုံးသောအရင်းအမြစ်ဗဟိုဌာနဖွင့်လှစ်ချိန်မှစတင်ကာ ယခုအချိန်အထိ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်က စားနပ်ရိက္ခာ မလုံမှုစစ်တမ်း၊ လက်ကိုင်ဖုန်းအသုံးပြု အချက်အလက်ကောက်ခံမှုနှင့် ကွန်ပျူတာသုံးအချက်အလက် ဆန်းစစ်မှုများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်သည့် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာဒေသများရှိ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာမလုံမှုသတင်းအချက်အလက်ကွန်ယက်အဖွဲ့ဝင် ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း (၃၀၀) ကျော်ကို လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်အနေဖြင့် စားနပ်ရိက္ခာမလုံသော ထိခိုက်နစ်နာလွယ်သည့် မြန်မာပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးအထောက်အပံ့၊ အာဟာရထောက်ပံ့မှု၊ အရင်းအနှီးရင်းမြစ်ဖော်ဆောင်မှု၊ ကျောင်းတွင်းရိက္ခာ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ အေချီအိုင်စီ/တီဒီ အစီအစဉ်များ မှတစ်ဆင့် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် ငွေသားများ ထောက်ပံ့ပေးလျက် ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ရန် ရံပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၁ သန်း လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။

ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုကိုတိုက်ဖျက်ရာတွင် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အကြီးမားဆုံး အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး အရေးပေါ်ကာလတွင် စားနပ်ရိက္ခာ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ အာဟာရပြည့်ဝစေရန် ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကြိုကြိုခံနိုင်မှုမြှင့်မားလာစေရန် တည်ထောင်ပေးခြင်းတို့ကို ပြည်သူလူထုနှင့် လက်တွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အစီအစဉ်သည် နိုင်ငံပေါင်း (၈၀)မှ လူဦးရေ သန်း (၈၀)ခန့်ကို နှစ်စဉ် ကူညီ ပံ့ပိုးပေးနေပါသည်။

ဩစတြေးလျ၊ ကနေဒါ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ချက်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဒိန်းမတ်၊ ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ဂျာမနီ၊ အီတလီ၊ ဂျပန်၊ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်အတွက် ဂျပန်နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်း၊ နယူးဇီလန်၊ နော်ဝေး၊ ကိုရီးယား ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဆွီဒင်၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ ကုလသမဂ္ဂအရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဗဟိုရုံးပုံငွေ၊ ဗြိတိန်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့်တကွ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအလှူရှင်များမှ ရက်ရောစွာ ထည့်ဝင်သော အလှူငွေများကြောင့် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ မြန်မာနိုင်ငံရှိလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သတင်းအချက်အလက်များ ထပ်မံသိရှိလိုပါက ကျေးဇူးပြု၍ ဆက်သွယ်ပါရန် -
Ayuka Ibe, Head of Unit
Partnerships, Communications and Reports Unit, WFP Myanmar
Email: ayuka.ibe@wfp.org
Tel. +95 01 2305971-6, Ext: 2403

May Myat Swe, Reports and Communications Officer (for queries in Myanmar)
Partnerships, Communications and Reports Unit, WFP Myanmar
Email: maymyat.swe@wfp.org
Tel. +95 01 2305971-6, Ext: 2424